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                           מזל טוב!                   

לשרי ושוקי קרביץ ולכל 

 המשפחה, להולדת הנכד, 

 בן לאור וגיל 

 

                           מזל טוב!                   

לגילה ולני קפלן, לעדית וירון שושנה, 

להולדת הנכדים,  -ולכל המשפחה

 תאומים )בת ובן( לניצן וליאור  

ברצוננו להודות על כל הטובה , קהילה יקרה

והברכה שגמל איתנו בורא עולם, עם חתונת בננו 

 .הלל עם ספיר

  עברנו מעצב לשמחה בזמן קצר,

ותמיכתכם עברנו את האירוע בשמחה  בעזרתכם

 .רבה

תודה מיוחדת לרב בני על הליווי של הזוג הצעיר 

 .ועריכת החופה

תודה מיוחדת לשלמה רוף על ארגון הקידוש 

  .המושקע והמפנק

 .בשמחתנו ולבסוף תודה רבה לכל השותפים

 מרב משה וכל בני המשפחה

 לבנות השירות 

 ולמשפחותיהם המאמצות

 ברחבה 48:98
 



 משולחן מנהל הקהילה | צביקי וייל

איגור, חברנו והשומר המסור הודיע על פרישתו לגמלאות בקרוב. אנו מודים לאיגור בשם הקהילה כולה על הלילות 

הרבים בהם היה עירני וקשוב, במטרה להגן ולשמור על מעלה גלבוע. בימים אלו אנו בוחנים יחד עם עמרי והקיבוץ את  

 נושא השמירות וההיערכות העתידית.

 חג השבועות עבר בצורה טובה ושמחה, תודה לגבאים, למלמדים, ליוזמים וללומדים. 

למחרת החג, חגגנו ברוב עם את חג המשק החקלאי, זכיתי להשתתף בחגיגה יחד עם ילדי והתרשמתי מאוד מהשמחה, 

 היצירתיות וההשקעה הרבה. תודה לועדת תרבות, לצוות חג המשק, לעובדי המשק ולשותפים כולם לאירוע היפה.

לאחר שנים של הפסקה חידשנו את פורום ההנהלות המשותפות, והשבוע נפגשו הנהלות הקיבוץ והקהילה. בתחילת 

פרוייקט הדגל המשותף, ותיארו את האתגרים והמורכבויות  –הפגישה סקרו כרמית וריבה את התקדמות הבית לחיים 

העומדים בפני ההתקדמות. בקרוב מתוכנן פרוייקט גיוס כספים ע"י תושבי מעלה גלבוע ושגרירים נוספים, ונשמח 

 בהשתתפות וסיוע של כולם.

לאחר מכן נערך דיון עומק בנושא הסדרת יחסי קיבוץ והקהילה. הנושא נמצא בתוכנית העבודה הן של הקיבוץ והן של 

הקהילה לשנה זו, אבל ללא התקדמות משמעותית. הנושא הוא מורכב והתעורר דיון סוער. חשבנו יחד על דרכי פעולה 

 לקידום ההסכמות ביחד ולחוד. 

בכנס התנועה הקיבוצית שנערך השבוע השתתפנו הילה ואני, יחד עם עוד מאות רבות של נציגי קיבוצים מכל הארץ. בכנס  

תוארה בחדות הפער בין הצורך של מדינת ישראל בבניה מרוכזת וצפופה כדי לתת מענה לקצב גידול האוכלוסיה, לבין 

 הרצון של קיבוצים ויישובים לשמור על גדילה מתונה ועל בניה פחות צפופה כדי לשמר את האופי הקהילתי. 

חנה בן צבי מובילה את פרוייקט שמות הרחובות, ואנו קוראים לציבור להביע את דעתו בהמשך לקול הקורא שמפורסם 

 בעלון זה.

 

 הכר את... אירית עמרני | אלירן עוזרי

 משפחות במעלה גלבוע, לאט לאט נכיר עוד ועוד אנשים מעניינים מתוכן. 611

 לאחר תגובות נלהבות להופעת המדור החדש בשבת שעברה, השבוע נמשיך ונכיר את...

  , נשואה לצבי ואמא של בארי, ארבל, כרמל ורותם.73אירית עמרני, 

 נולדתי וגדלתי בצפת. מאיפה את במקור?

אני עובדת סוציאלית במקצועי, כיום עובדת בתחום של הגיל הרך בגן תקשורת במסילות ובהדרכות  במה את עוסקת?
 הורים במרכז גיל הרך בעפולה. 

  הייתי שמחה לשבת לכוס קפה קודם כל עם בעלי כי כבר המון זמן לא יצא לנו  עם מי היית רוצה לשבת לכוס קפה?

 אח''כ הייתי שמחה לפטפט ולהיות עם כמה מהמורות שלי מהתיכון. הן היו עבורי השראה לצמיחה, התפתחות והתבגרות. 

הספר כחותם על ליבך! כבש אותי באחת השבתות לפני כמעט שנה ואני ממליצה  איזה ספר או סרט אהבת במיוחד?
 בחום! 

 ? נשים נשים נשים. כאילו ברור...איזו קבוצת ווטסאפ קיבוצית הכי פעילה אצלך

 הכי אוהבת את האנשים הטובים. והשקט.  מה את הכי אוהב/ת במעלה גלבוע?

 ... ספרי שני דברים שלא הרבה אנשים יודעים עליך
שאם לא הייתי עובדת סוציאלית הייתי מתמטיקאית, ובתיכון שיחקתי כדורסל 

   וקירות החדר שלי היו עטופים בתמונות ופוסטרים של שחקני מכבי תל אביב 



 שנות חקלאות / ארנה בשיא לבר"ן 06 –חג המשק 

 שנות חקלאות במעלה גלבוע.  16השבוע חגגנו ברוב עם את חג המשק בסימן 
 תודה רבה מעומק הלב לצוות המסור והנהדר שהתגייס בכל כוחותיו להפקת הארוע )כולל עבודה בשעות לא שעות(

 זו מסורת, תתחילו להתכונן לשנה הבאה. -תודה לכל החקלאים והנוער העובד במשק על הריקוד הנהדר. מעכשיו

 תודה לכל המופיעים, ולכל המתנדבים שסייעו בכל דבר שרק ביקשנו.

 לבקשת הציבור, אני מצרפת כאן את הברכה שהקראתי: 
 

 16אני מסתכלת סביבי בהתרגשות על העם הרב הנאסף כאן כדי להוקיר את מפעל החיים שמלווה את המקום הזה כבר 

שנה. באבן דרך זו של ששה עשורים, שבראשיתם נקראנו משק הר צעיר ומתפתח, ושהתחיל את גישושי עבודת האדמה 

 שלו בייעור הגלבוע על ידי חברי גרעיני הנח"ל,  ראוי להרהר באז ובהיום.

היום אנחנו  יודעים לשבח את איכותם ואת מקורות המים  -השטחים בדרום העמק שחילקו לנו נחשבו נחותים  -אז

 הייחודיים שהוקצו להם.

 אז קשיי תחילת הדרך הצריכו למידה רבה: איך להתמודד עם הרוחות העזות שהפריעו למטעים והקשו על השקייה; 

עם הסלע הרב והאדמה המועטה; עם השיפועים החזקים והטמפרטורות הנמכות, עם קיבוץ שיושב לו אי שם על פסגת 

מטר, כשהדרכים המובילות לשטחים אינן סלולות כפי שאנחנו  066ההר וקיבל שטחים לעיבוד בעמק, בהפרשי גובה של 

 מכירים אותן היום.

והיום נוכל להתגאות בחקלאות ברמה מקצועית מרשימה המאפיינת את הענפים שלנו, ומושכת חקלאים ומגדלים 

המשחרים לפתחינו ומבקש ללמוד מאיתנו. נוכל להתגאות גם בכך שחלק גדול מהעובדים והמנהלים שלנו הם ישראלים, 

 עם פלח נאה של תושבי המקום.  

אז אנשי הפרדס נשארו לישון תחת העצים בתקופת הקטיף, כי לא השתלם להם לעלות הביתה. היום מזהים את 

 היתרונות שיש לקיבוץ שחלק משטחיו נמצאים בעמק. 

 פרדס אשכוליות, מטע אבוקדו, מטע תמרים, דיר צאן.  -ישנם עיסוקים חקלאיים שקמו ונסגרו מסיבות שונות

, 06, המדגה מתחילת שנות ה 16, לול ההודים מסוף שנות ה 16הגד"ש משנות ה  -לצידם, יש ענפים שהם אזרחים ותיקים

 . 06, בית האריזה לגזר שנבנה בשלהי שנות ה06הרפת שקמה באמצע שנות ה 

עם הקמת הטורבינה הראשונה בגבעת תולי, ומי ידע אז לשער לאן  6800ענף האנרגיה שהחל את דרכו ב  -ואחרון חביב

 הוא יגיע.

שותפויות מבורכות )עם קיבוץ טירת צבי ושותפים נוספים( מביאות איתן הרחבת הדעת ותרומה של ידע  -לאורך השנים

 ומקצועיות, יעול, שיתוף פעולה מפרה וצמיחה כלכלית. 

ובכל זאת, ענף החקלאות דורש תשומת לב מרובה והשקעת משאבים גדולים. כל זה לא היה קורה לולא המשאב היקר 

 ביותר: המשאב האנושי, עם העובדים המסורים חדורי האמונה.

 כן, צריך אמונה בדרך. וגם בערך. כי אין ספק שבזכות מה שקורה כאן בשדותינו המפה נותרת בעינה, יציבה בפני פגע. 

 קו המחרשה, שהוא גם קו הגבול, הוא הצהרה המקבעת את הנוכחות שלנו ומסמנת  עובדות חשובות.  

 בימים אלו קטיף האבטיחים והבננות בעיצומם, הגזר בשיא העונה בתוך תהליכי ההוצאה, המיון, האריזה והיצוא. 

תירס נזרע, עגבניות נקטפות , מחכים לתחילת קטיף של מנגו . בכרם הצעיר בונים הדלייה, ובכרם היין נושאים כפיים 

 לקראת הבציר של תשרי. 

ביחד המשיכו ללכת בדרך  ,שגם אם ארוך היה מסע הפרך ואם רבים כשלו אחור -תודה גדולה לחקלאים הוותיקים שלנו

אל האור וכיום מעבירים את המושכות לדור הבא כדי שהחקלאות המפוארת שהקימו בעשר אצבעותיהם תמשיך ותשגשג 

 עוד שנים ארוכות. זכות גדולה לי לתרום את חלקי לתזמורת המפוארת הזו. 

 ברינה יקצורו -אני מצרפת את תפילותיי שנמשיך להתברך בעמל כפינו ושהזורעים בדמעה

 

 



 

 

 

 מה בין חג המשק לשיח בין חילוניים לדתיים? | אסתר אלכסנדר

 בחרתי לשתף אתכם במחשבות שעלו לי בעת שחגגנו את חג המשק כאן במרומי הגלבוע.

כל שנה מחדש, חבילות הקש, תערוכת הטרקטורים, תינוקות השנה שעולים לבמה בזרועות האב או האם ועוד כהנה 

 וכהנה זורקים אותי אל מחוזות ילדותי, מחוזות אהובים.

 השנה בעקבות דברים שאמרה לי טל בתי היקרה נפקחו עיני ורחב ליבי. 

 "אמא זה ממש כמו חגיגות הביכורים בקיבוצים החילוניים". 

 טל, ניסחה עבורי את מה שהרגשתי כל השנים מבלי לנסח זאת עבורי במילים.
 

 ומדוע רחב ליבי?

עד היום כל פעם מחדש אני נרגשת בראש השנה וביום כיפורים, עת מתפלל החזן את תפילת 'ונתנה תוקף' במנגינתו של 

יאיר רוזנבלום. אכן מנגינה מעוררת ומרגשת כולל הסיפור על הדרך והנסיבות בהן היא נכתבה, ורבים כמוני מצפים לה 

 שנה אחרי שנה. 
 

 אבל לדעתי יש כאן הרבה יותר מזה.

כשנכנסתי אל חיק החברה הדתית חוויתי הרבה התנשאות כלפי המגזר החילוני. חשתי בציפייה לכך שהם יוותרו, שילמדו  

מהדתיים, יאמצו מנהגים והכי טוב שיהפכו לדתיים. בכל שיח בין דתיים לחילוניים הייתה לדתיים תוכנית מגרה 

שממתינה לרגע בו החילוני יתפקח ויבין. החילוני הוא בבחינת תינוק שנשבע. לא אהבתי את הגישה הזו. באתי מהמגזר 

הזה ואני חלק ממנו ויש בי אהבה והערכה רבה כלפיו. אני גדלתי בחברה ערכית, ציונית, חלוצית אוהבת אדם ומולדת, 

עשירה בידע, בתרבות וברצון לעשות טוב. כמובן שלא הכל מושלם ויש הרבה גם מה לתקן אצל החילוניים כמו אצל 

 הדתיים.
 

וחזרה אל השיח המשותף. תמיד סברתי שעד שהדתיים לא יקבלו את החילוני כמו שהוא על כל תפיסת עולמו וערכיו, לא  

 יתקיים שיח אמיתי. בלי כבוד הדדי וקבלת בן השיח כשווה אל שווה היחד שלנו לא יוכל באמת להקים.

לשמחתי היום השיח הוא שונה, הדתי והחילוני כבר לא כל כך ברורים ויש מגוון של תפיסות עולם ואורחות חיים. יותר  

 מזה גם הציבור החילוני או לפחות חלקו מרגיש בן בית בארון הספרים היהודי ובתי מדרש חילוניים אינם תופעה נדירה.

את השינוי הנ"ל אנו פוגשים גם במסורת התרבותית־יהודית. דוגמה לכך הינה תפילת  'ונתנה תוקף' בה 'הדתי' תורם את 

 הטקסט ו'החילוני' את המנגינה שמלווה את התפילה ומרטיטה לבבות רבים בימים הקדושים. 
 

 והנה מצאתי דוגמה נוספת לכך!

מאז ומתמיד נחגג ברוב עם והדר בקיבוצים החילוניים כחג הביכורים. הציבור הדתי לעומת    -חג השבועות, חג הביכורים 

זאת, מאז שחרב בית מקדשנו, נוהג באדיקות רבה בלימוד אל תוך הלילה. והנה מהפכה שקטה שקורת לנגד עיננו וזה 

פשוט נפלא. במגזר החילוני מתרבים התיקונים בליל חג מתן תורתנו ואילו בציבור הדתי, הכפרי, נכנסו טקסי הביכורים  

החילוניים. אמנם אין אנו נוקטים במטבע הלשון 'ביכורים' כי זה ממש לא מתאים הלכתית, אבל אנו מודים על הברכה  

 ומציגים בגאווה את תוצרתנו החקלאית והאנושית.
 

אשרי שאני זוכה לראות במו עיני את החיבור הקסום הזה שהמשכו ישובים מעורבים והתייחסות לכל אדם כעולם 

 ומלואו.

אני יודעת שאפשר לכתוב מאמר מקביל על הקיטוב והמחלוקת בין דתיים לחילוניים, גם זה קיים אבל אני מעדיפה  –נ.ב. 

 להאיר את הפן של האחדות מבלי לצפות לאחידות ובכך גם התברכנו!



 2622ב “קול קורא לבחירת שמות לרחובות מעלה גלבוע | צוות שמות רחובות תשפ

נבחר יחד  -שנות מעלה גלבוע על ההר שלנו  16אז במקום לנווט את השליח... ובכלל כדי שיהיה לנו נוח יותר וכדי לחגוג 

 שמות לרחובות ולשבילים מרכזיים! 

 לפניכןם שתי קטגוריות: מילים טובות ושירים עבריים יפים: 

לו יהי )נעמי שמר(, הן אפשר )חיים חפר(, בגלל הרוח )מיכה שטרית(, בארץ אהבתי )לאה גולדברג(, שירים עבריים יפים: 

שירת העשבים )ר נחמן ונעמי שמר(, בוא בשלום )רחל שפירא(, אל הציפור )ביאליק(, זרעי קיץ )מאיר אריאל(, ים 

 השיבולים )יצחק קינן(, 

הרדופים )נתן יונתן(, יעלה ויבוא )יורם טהרלב(, סימני דרך )נעמי שמר(, דרכנו )יענקלה רוטבליט(, חורשת האקליפטוס 

 )נעמי שמר(, ליל חניה )אלתרמן(

החסד, ואהבת, השלום, השמחה, השלווה, ניגון, הרעות, הלל, האור, תקווה, שפע, העלייה, הסבלנות, מילים טובות: 

 האופק, האחווה, נטיעה, השחר. 

נשמח שתשתתפו בבחירת הקטגוריה העדיפה עליכםן, ואם יש לכםן רעיון לשם של רחוב בקטגוריה שבחרתםן, או בכלל 

 נשמח מאד לשמוע!  -רעיון אחר 

 

 בשעות הערב.  1..6מוזמנים להצביע בקישור שפורסם בקבוצות ווצאפ השכונתיות, ובגוגל גרופ, עד ליום ראשון הקרוב 

 

 


